

KERATAN AKHBAR

TARIKH : 19 FEBRUARI 2023
AKHBAR : BERITA HARIAN
MUKA SURAT : 12 & 13

Belanjawan 2023 perlu tawar penyelesaian tuntas keperluan rakyat

Nur Asyikin Aminuddin

Timbalan Setiausaha Agung Gabungan Persatuan-Persatuan Pengguna Malaysia (GOMCA)

Selatan 19) Duri aspek kepenggunaan, bagaimana Belanjawan 2023 boleh meluaskan rakyat dalam membina dapi inflasi dan kenaikan kos sara hidup?

Jawapan 19) Bagi Belanjawan 2023, ada pemantauan diwujudkan untuk menyolok agenda seperti makanan, yang mana perkara ini akan menyoal keberkesanan kepada negara luas terutama sektor pertanian.

Maka, ia akan memberi kesan jangka panjang kepada rakyat, iaitu mengurangkan inflasi makanan dan peningkatan kos sara hidup.

Namun, inisiatif kos pembina perumahan mampu meluaskan kepada rakyat sekan dipaparkan sedangkan rumah jaga ana tara hak keperluan paling asas kepada pengguna, selain bekalan air dan elektrik.

1. Dalam belanjawan 'Kebangsaan Malaysia' banyak peruntukan diberikan untuk membina golongan rentan, bolehkah ia diiktiraf semula untuk belanjawan kali ini?

J. Ya, ia boleh diiktiraf semula tetapi perlu penambahbaikan, terutama untuk sektor pertanian dan perindustrian mampu meluaskan. Namun, ketirafan perlu diberi perhatian supaya semua peruntukan diwujudkan 100 peratus kepada masyarakat.

2. Apakah aspek atau isu yang dititikberatkan dalam Belanjawan 2023?

Belanjawan 2023 perlu tawar penyelesaian tuntas keperluan rakyat

Belanjawan 2023 bakal dibentangkan Perdana Menteri yang juga Menteri Kewangan, Datuk Seri Anwar Ibrahim, Jumaat ini, memandangkan semua baik industri hingga rakyat umum. Bagi sektor ekonomi terutama perusahaan kecil dan sederhana (PKS), belanjawan pertama Kerajaan Perpaduan ini sangat kritikal dalam menghadapi pemulihan pascapandemik dan krisis ekonomi global. Kepada rakyat umum pula, peningkatan inflasi, kos sara hidup dan barang serta kadar dasar semalaman pasti menjejaskan perikuh nasi mereka sehingga memerlukan jawapan dalam Belanjawan 2023, terutama insentif dan bantuan lebih holistik terutama B40 dan M40.

Oleh Suzalina Halid dan Mohd Zaky Zainuddin
bhnews@bh.com.my

Jawapan 2023 mengikut konsep Malaysia MADANI?

J. Objektif mabitarkan masyarakat Madani membolehkan setiap manusia merajai keadilan dan kebahagiaan. Maka, Belanjawan 2023 diharap dapat membantu rakyat menjangkau keadilan kos sara hidup supaya rakyat kurang berkemampuan, cukup makan minum, pakaian dan tempat tinggal selamat.

3. Kadar dasar semalaman (OPR) menjadi duri dalam daging kepada rakyat. Bagaimana Belanjawan 2023 ini patut tangani isu OPR?

J. Kita semua sedia maklum dengan isu peningkatan kos sara hidup rakyat semakin tinggi, maka kerajaan perlu menggariskan semula jika Bank Negara Malaysia (BNM) ada perancangan untuk memalatkan OPR.

Ini kerana kenaikan OPR membolehkan lagi beban kos sara hidup kepada rakyat. Kalau beli perunggu akan jatuh kerana beban hutang meningkat akibat kenaikan OPR.

4. Ada pandangan mengenai bantuan secara sekular seperti dilakukan kerajaan?

J. Kita semua sedia maklum dengan isu peningkatan kos sara hidup rakyat semakin tinggi, maka kerajaan perlu menggariskan semula jika Bank Negara Malaysia (BNM) ada perancangan untuk memalatkan OPR.

Ini kerana kenaikan OPR membolehkan lagi beban kos sara hidup kepada rakyat. Kalau beli perunggu akan jatuh kerana beban hutang meningkat akibat kenaikan OPR.

5. Ada pandangan mengenai bantuan secara sekular seperti dilakukan kerajaan?



Majikan perlu melabuhkan pendapatan. Hari ini, masyarakat boleh melihat peningkatan harga barang keperluan harian.

6. Kita perlu mengambil pengajaran daripada pandemik COVID-19 dan juga konflik Russia-Ukraine, yang menggugurkan rantalan bekalan makanan disebabkan kita terlalu bergantung dengan hasil import dan kesannya, inflasi makanan naik secara mendadak. Selain sekuriti makanan, kerajaan juga perlu menanganikan kos sara hidup rakyat yang semakin tinggi.

Jawapan sebelum ini hanya bersifat sementara, maka wajarlah pendekatan ini dikaji semula?

J. Pendekatan ini perlu dikaji semula. Malah, semua sektor swasta sekali berti perlu ditinjau kerana kedua-dua ini kerana kedua-dua penyelesaian untuk menampung kesan peningkatan kos sara hidup. Bantuan ini hanya memberikan kesan sementara jangka pendek kepada rakyat.

Kita sedia maklum dengan langkah kerajaan untuk mengurangkan beban kos sara hidup rakyat, termasuk kenaikan harga, subsidi tambahan dan bantuan tunai. Kerajaan terus menyediakan subsidi kepenggunaan bagi petri BOMG, disamping subsidi subsidi subsidi (LPO), minyak masak, lepuh elektrik, api dan air.

Anggaran rasmi kepenggunaan menunjukkan bahawa peruntukan asal sebanyak RM5.2 bilion pada Belanjawan 2022 kepada RM2.2 bilion. Namun, kesannya hanya untuk jangka pendek.

Kerajaan perlu membolehkan bantuan kepada rakyat yang kesannya berkesan jangka panjang. Contohnya, memperkukuhkan sekuriti makanan negara bagi memastikan ketersediaan, kelengkapan dan keselamatan rakyat membeli makanan.

Kita perlu memampatkan pengurangan daripada pandemik COVID-19 dan juga konflik Russia-Ukraine yang menggugurkan rantalan bekalan makanan disebabkan kita terlalu bergantung dengan hasil import dan kesannya, inflasi makanan naik secara mendadak.

Selain sekuriti makanan, kerajaan perlu menanganikan kos sara hidup rakyat yang semakin tinggi. Walaupun gaji minimum, kita menjangkau, masih ada sebahagian rakyat yang tidak mampu membeli, makan, minum, pakai, dan tempat tinggal.

Kerajaan OPR juga membolehkan beban kos sara hidup rakyat, manakala mereka yang menyewa rumah turut terjejas kerana de-

skaran tuas rumah menaikkan kadar sewa rumah berkaitan kenaikan OPR. Nanti, kita akan lihat rakyat di dalam keluar tuas rumah.

Semua bantuan kewangan hanya bersifat sementara. Kerajaan perlu membantu rakyat dengan menanganikan kos sara hidup rakyat iaitu dengan menyolokkan harga makanan dan bahan mentah mampu meluaskan, memajukan pelbagai pekerjaan, kos perumahan dan perubatan mampu meluaskan.

5. Isu pengurangan masih menengking rakyat, termasuk graduan dan orang muda. Astuteru, apa mekanisme yang perlu diwujudkan untuk menanganikan isu ini?

J. Guna tenaga tidak penuh berkaitan lapangan, merupakan kepada atasi pekerja mempunyai bekalan lebih tinggi daripada diperlukan untuk menjalankan tugas. Secara tidak langsung, guna tenaga tidak penuh berkaitan lapangan menyumbang kepada pengurangan kemahiran secara tidak optimum kerana pekerja diperbolehkan bertuari, tetapi belajar dalam pekerjaan seperti makul dan berkemahiran rendah.

Pada 2021, guna tenaga tidak penuh berkaitan lapangan meningkat sebanyak 43 peratus iaitu kepada 1.9 juta pekerja berbanding 1.8 juta pada 2020. Situasi ini di Malaysia masih belum ditangani dengan pengurangan.

Sekiranya isu ini berterusan, potensi sebarang pekerja tidak dapat digunakan secara maksimum. Selain itu, pekerja dengan bekalan lebih tinggi, tetapi belajar dalam pekerjaan berkemahiran lebih rendah, biasanya memerlukan lebih rendah.

Sehingga ini, bidang pengajian ditawarkan di universiti awam mahupun swasta perlu dikaji semula supaya seteri dengan

perubahan pekerjaan di negara ini.

6. Tahun ini dijangkakan berlaku kemerosotan ekonomi dunia. Apa yang boleh kerajaan lakukan melalui belanjawan bagi memastikan rakyat tidak terjejas?

J. Apa yang diperlukan ialah pendekatan holistik kepada agenda menanganikan kenaikan kos sara hidup. Kos sara hidup menyangguti isu pendapatan dan perkhidmatan sosial, ketersediaan dan kestabilan kos makanan, rumah mampu meluaskan, pemantauan dan kelengkapan kos sara hidup dipercepatkan, pengurangan kos sara hidup boleh dibayar, perkhidmatan perkhidmatan internet.

Tidak kurang pentingnya, agenda kos sara hidup mesti merangkumi pemerkasaan pengguna. Sekiranya, untuk memastikan usaha dan tindakan diambil memberi impak positif kepada rakyat, kita perlu memastikan tanggapan dan kesediaan subjektif mereka.

Kita perlu mencari cara baharu untuk berpakat ke hadapan, memastikan pelaksanaan dan pemantauan berkesan supaya dasar serta program dilaksanakan benar-benar memberi impak positif kepada rakyat.

7. Kerajaan Perpaduan memperkukuhkan Mena Rahmah untuk memastikan menanganikan beban rakyat. Adakah konsep seperti ini perlu dilaksanakan melalui Belanjawan 2023?

J. Ya, ia perlu dilaksanakan juga ke dalam semua. Bukan semua orang sara makul di dunia. Rakyat yang memiliki kebarangkalian rendah, lebih suka memilik kerana memilik, maka harga bahan mentah juga perlu diturunkan.

Perkukuh, pemboleh juga perkhidmatan pendidikan sama ini dengan memunculkan harga bahan mentah.